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Mødetitel:  Skolebestyrelsesmøde på Firhøjskolen 
Dato:  8. december 

2014 
Tidspunkt:  17:00 - 19:30 Sted: Personalerum 1. sal 

Møde indkaldt af:  

Mødetype: Skolebestyrelsesmøde 

Arrangør  

Referent: AV 

Tidtager:  

Deltagere: Pernille Kofoed, Sonny Storgaard, Ann-Marie Bengtzen, johni Christensen, Jørgen 
Feldthusen Lüthje, Tina Quaade Olsen, Una Bettina Arlet Andreasen, suppleant Lasse 
Bay Jensen, elevrep: Benjamin 7. kl, Abdi 9.kl LH, MP, AV, LT. 
Fraværende: Ann-Marie, Johni. 

 

 

1. Emne:  Nyt fra elevrådet v. elevråd (10 min.), information. 

Diskussion: Elevrådet orienterer om behandlingspunkter fra elevrådet 
 

Orientering 1. Vi arbejder med skolevalg, elevrådet skal være valgtilforordnede m..m. 

2. Bordtennislokalet. Der laves en vagtplan, boldene kan købes af en elev / 
elevrådet skal administrere det. 

3. Elevrådet kunne godt tænke sig et skolebal. Rådet arrangerer - der skal 
være forsk. aktiviteter. SKB vil gerne stille op og være de "voksne" på 
festen. Rådet skal finde ud af, hvordan pengene skal skaffes. Vi skal lave 
et program, hvor vi prioriterer aktiviteterne. Elevrådet vender tilbage med 
mere konkrete planer - udkast til program. Budgetudkast. 

4. Der blev nævnt forskellige andre ting omkring indretning: 2.kl. mangler 
smartboard, stolene er ubekvemme (men skulle være super ift. 
arbejdsstillinger. De mangler noget skridsikker maling - vi sætter MFA på 
det) Derudover har 9. en svag projektorpære, så de ikke kan se film. 

 

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

Se pkt. 3 under "Diskussion" AV  

Vi skal prioritere vore orienteringspunkter bedre, så vi har 
det vigtigste med. 

  

   

 

2. Emne:  Energidrikke (10 min), debat 

Diskussion: Vil skolebestyrelsen støtte en informationsskrivelse til forældrene om det usunde og 
måske farlige ved at børn drikker energidrikke. Måske et værdigt indlæg til 
skolebladet. 

 

Konklusion(er): • Skolebestyrelsen ønsker at Energidrikke fremadrettet bliver en del af 
skolens ost/trivselspolitik, og ønsker ikke pt at lave et indlæg om 

energidrikke. 
 

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

Der laves et lille indlæg til intra om søvn på intra. LT  

Trivselspolitik/kostpolitik med på næste møde LT  

   

 

3. Emne:  Kostpolitik (20 min) 

Diskussion: Kostpolitik for Firhøjskolen 

Konklusion(er): Udsat til næste møde 

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

 LT  

   

   

 

4. Emne:  Budget 2015  (20 min) v. LT  
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Diskussion: Skolens budget for 2015 gennemgås. Bilag udleveres på mødet. Punktet er til 

debat.  

Konklusion(er):  

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

 LT  

   

   

5.Emne:  Behandling af klager fra forældre v. LT/PEKO (15 min) 

Diskussion: Alle bedes orientere sig i dokumenter fra skolebestyrelsen (hjemmesiden) og læse 
"behandling af klager fra forældrene. Denne skal revideres så den bliver up to 
date. 
 

Konklusion(er): 1. Målet er at klager behandles i dialog, og i første omgang mellem de 

implicerede parter. 
2. Man kan ikke være anonym som klager 
3. Begrebet partshøring skal være med i teksten. 
4. Elever inddrages ikke i "voksensager" 
5. Den oprindelige klagevejledning revideres. 
6. Klagesager videregives altid til skolens ledelse 

7. Den nuværende tekst bearbejdes og kommer med på Med-møde. 

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

Den nuværende tekst revideres LT / AV / ABM  

Den nye tekst kommer med på med-møde og efterfølgende 

skolebestyrelsesmøde. 

Ledelsen  

   

 

6. Emne:  45 minutters bevægelse om dagen. (10 min) 

Diskussion: Hvordan går det med at implementere 45 minutters bevægelse om dagen? 
LT fremlægger på mødet. 

 

Orientering/drøftelse  
1. Der er mange forskellige måder gennemføre 45 minutters motion - fx gåture. 
2. Der er kommet gang i "GameBoosters" - det fungerer rigtig godt. 
3. Der kommer en systematisk indsats på det motoriske område i indskolingen. 

Drøftelse: 
a. Det er vigtigt at motions tiltag kommer i gang - eleverne har brug for det. 
b. Give Game-boosterne noget indput, ved at undervise sammen med 

lærerne, for at få noget inspiration 
c. USU bruges også til dansk-faglig motion. 1. og 5. klasse har 45 min. i 

gennemsnit.  
d. Elevrådet: Det ville være fint med et længere sidste frikvarter, så vi kan 

bevæge os noget mere. 
 

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

Punktet med på næste møde LT  

   

   

 

7. Emne:  Gensidig orientering (10 min.) 

Orientering 1. Hvem skriver indlæg til det elektroniske skoleblad 

2. Fra Rynkevang: Fælles holdning til kostpolitik. De kunne godt tænke sig at 
man koordinerede, hvad de må, når de er til fælles arrangementer.  

3. Det er et problem, at eleverne ofte skal vente en halv time på bussen. Der 
kan opstå farlig situationer. 

4. LT har været til evaluerings møde ang. fravær. En stor hjælp for alle, at 
have skolesocialrådgiver på skolen. Vi ønsker at forsøget gøres permanent. 

5. Forældrene skal tage deres forældrerolle på sig: Måske besøg fra John Halse, 
eller Lola Jensen.  
Det er altid os, som møder problemer mht. pubertetsbørn først. Der er 
muligheder for at koble sig på forældrenetværk. Vi oplever, at der er mange 
problemer ifm. forældre, som ikke lærer deres børn alm. adfærdsnormer. 

Konklusion 1. Ad pkt. 2 for oven: Vi vil ikke afskære børnene fra at købe lidt slik el. 
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popcorn til biograftur eller halbesøg - vi vil ikke være med til at ensrette 

regler på dette område. 

Handlingspunkter til næste møde Ansvarlig: Deadlinedatoer 

Kostpolitik/trivselspolitik   

Skolebestyrelsesmøde med forældrerådene   

Dato mv. for skolebestyrelsens årsberetning/samt 
indhold. 

  

45 minutters bevægelse   

Skolebestyrelsen ønsker at minimere fravær. "Det er 
bedst når vi alle er her" 

LT/PEKO Forår 2015 

 


